
Beschouwingen CDA november 2017 
Voorzitter, voor ons ligt de begroting 2018. Zoals u aangeeft in de inleiding de laatste 
van deze coalitieperiode. Om recht te doen aan de gehele raad zou ik willen zeggen: 
het is het ook de laatste van deze oppositieperiode. 
De financiële positie is solide en stabiel zoals ook in de vorige raadsperiode. De 
burgerbetrokkenheid neemt toe. We moeten er voor zorgen dat we dit goed 
faciliteren. Dat begint bij een goed contact. 
U raadt het al: goede communicatie of beter gezegd goede dialoog 
Communicatie 
Het onderwerp communicatie heeft onze fractie de afgelopen drie en een half haar 
veelvuldig in de raad besproken. In het begin werd er soms wat lacherig gedaan over 
onze  signalen, maar al snel vonden meer fracties dat de communicatie beter moet. 
Dit resulteerde op 11 juli dit jaar in een door de raad unaniem gesteunde motie van 
het CDA voor betere communicatie.  
Voorzitter, wat is de status van de uitvoering van de motie? Het is namelijk niet zo 
dat de problemen zich vanzelf oplossen. Sterker nog, de signalen over communicatie 
houden aan. Nog steeds krijgen we bijna wekelijks berichten van burgers die klagen 
hierover. Soms omdat er op mails of belverzoeken zelfs helemaal geen reactie komt 
of een reactie heel lang uitblijft. Niet op alles kan meteen een antwoord gegeven 
worden dat is logisch. Een snelle terugkoppeling staat hier echter los van. In veel 
gevallen betekent dat ook de regie nemen in de onderlinge communicatie. De 
signalen die wij vanuit de discussie rondom het windmolenpark vanuit de betrokken 
partijen krijgen duiden erop dat er duidelijke behoefte is aan deze regierol in 
communicatie. 
 
In het ontwikkelplan van 2014 is onder andere aandacht voor minder regels. 
Deregulering, daar is iedereen voorstander van. We zijn als overheid van de andere 
kant echter vaak gebonden aan regels die onontkoombaar zijn. Het faciliteren, 
begeleiden van de burger, ondernemer op de route door die regels is iets wat hoort 
bij excellente dienstverlening. Redenerend vanuit het doel van de vraagstelling en 
niet meteen van uit de regels. De basishouding ja-mits komt dan beter tot zijn recht. 
Onze fractie verwacht een krachtig plan van aanpak om dit te verbeteren. We lezen 
er in de begroting namelijk niets over terug.  
Daarnaast wil ik naar aanleiding van de ingebrachte motie tijdens de kadernota nog 
terug komen op de afspraak die we als raad zelf hebben gemaakt om het onderwerp 
openbaarheid en transparantie en het betrekken van burgers en andere stakeholders 
bij de agendering en besluitvorming onder de loep te nemen. Onze fractie is een 
groot voorstander van het zoveel mogelijk in de openbaarheid bespreken of 
voorbespreken van onderwerpen. We moeten ervoor waken dat we met alle 
goedbedoelde interne voorbereidingsbijeenkomsten vergeten om de mensen buiten 
dit huis in die voorbereidingen ook mee te nemen. 
Ons voorstel aan de andere fracties is om hier binnenkort samen naar te kijken. Hoe 
denken de andere fracties hier over? 
 
Wonen 
Voorzitter, wij zien met u steeds meer groepen inwoners invulling geven aan de 
fysieke leefomgeving of aan plannen voor hun kern of wijk. 
Een prima beweging vinden wij. Daarbij hoort echter het bieden van ruimte om deze 
plannen een kans te geven. Bij de hoognodige transitie op de woningmarkt wordt 
deze ruimte volgens onze overtuiging zeker niet voldoende geboden. Op de door de 



provincie afgekondigde contingentering wordt door Peel en Maas gereageerd met: 
alle nieuwe verzoeken de ijskast in en eerst alles goed in beleid en regels vast gaan 
leggen. Voorzitter, ik voorspel u, als het beleid dan klaar is, is de vraag buiten 
inmiddels weer veranderd.. Ontkennen we de demografische ontwikkelingen? Nee, 
maar we willen ze wel nuanceren. Geen kramp nu door krimp straks. Wij vragen al 
een aantal jaren aandacht voor wonen en hebben er onlangs als CDA nog een 
forumavond over georganiseerd.  Het aanbod matcht niet met de vraag! 
Bij de behandeling van de regionale structuurvisie wonen vorig jaar hebben we 
gevraagd om voldoende flexibiliteit om in te kunnen spelen op goede initiatieven.  
We hebben gemerkt dat het college vol op de rem trapte. In afwachting van de 
woonvisie en buiten liggen de kansen te wachten… 
Dus: rem eraf en ruimte voor woningbouwplannen die een antwoord geven op de 
vraag van nu én rekening houden met straks. Gewoon goed voor Peel en Maas dus. 
In die zin zijn we blij met de melding van afgelopen week dat onze bestaande 
beleidsregels wel weer toegepast gaan worden. Voorzitter, een stap in de richting die 
wij bedoelen maar wij willen hierin verder gaan en in de vorm van pilots ruimte 
bieden aan goede initiatieven die passen in die transitie. Wij zullen hier een motie toe 
indienen en vragen de raadsfracties om hun mening hierin. 
 
Sociaal Domein 
Voorzitter, wij maken ons blijvend zorgen over vereenzaming zowel bij ouderen als 
bij jeugd. 
Tegelijkertijd baart ons de kostenontwikkeling in de jeugdbegeleiding ons zorgen. 
Er is veel hulp aan huis voor ouderen die hulp nodig hebben maar er zijn ook nog 
heel veel uren dat er niemand is. Eenzaamheid en depressie kunnen de gevolgen 
zijn. Blijvende aandacht en alertheid zijn van groot belang. 
Laten we ook hier de signalen van allen die achter de voordeur komen goed 
benutten. Er lopen op dit terrein diverse mooie initiatieven door vele vrijwilligers die 
daarin belangrijke contacten hebben met onze burgers. De dorpsondersteuner zou 
hier ook de dorpsverbinder kunnen worden. 
We ervaren steeds meer dat mantelzorgers overbelast raken mede ook door het feit 
dat mensen steeds langer thuis blijven wonen en pas van een zorginstelling gebruik 
kunnen maken als het echt niet meer kan. Hoe kunnen we het welbevinden van de 
mantelzorger, de vrijwilliger koesteren en bewaken. 
Vooruitkijkend hebben we met een verandering in deze vrijwilligersomgeving te 
maken.  
Ook de werkeloosheid bij de groep 55-65jarigen is ons een duidelijke zorg. 
 

 
Vitale kernen 
Voorzitter, wij benadrukken steeds opnieuw het belang van de dorpsvisies en de 
dorpsontwikkelplannen. Deze vormen voor ons de basis voor een duurzame vitaliteit 
in onze kernen met de verenigingen en vrijwilligers als onmisbaar cement. 
In deze plannen geven de gemeenschappen zelf aan wat ze willen veranderen en 
wat ze juist willen behouden. De dialoog hierover verdient inderdaad goede 
facilitering. Natuurlijk binnen reële kaders. 
In het kader van behoud van cultureel erfgoed wordt er van elke kern in overleg met 
het dorp een historische waardenkaart opgemaakt. Deze zou tegen het einde van het 
jaar gereed zijn. Er is toegezegd dat de raad daar vervolgens kennis van zou nemen. 



Wat is de stand van zaken en hoe verhoudt dit zich bijvoorbeeld met de motie mbt 
behoud beeldbepalende kerkgebouwen? 
 
Tot besluit nog enkele concrete zaken: 
Wat is de stand van zaken rond de kwestie RD Maasland? Wat betekent dat voor de 
praktijk van de afvalinzameling in 2018? 
Is het logisch om de verouderde IBA’s te vernieuwen i.p.v. riool aanleggen?  
In de begroting staan verschillende maatregelen voor de verbetering van de 
verkeersveiligheid. We missen daar de aandacht voor de situatie op de provinciale 
wegen in onze gemeente. Hier ligt weliswaar de eerste verantwoordelijkheid bij de 
provincie, maar we vinden het te gemakkelijk om dan als gemeente te zeggen,: we 
gaan er niet over, dus we bemoeien er ons ook niet mee.  
 
 
Tot besluit danken wij allen die een bijdrage hebben geleverd aan deze begroting 
 
Namens fractie CDA Peel en Maas, 
Wim Hermans 


